
 
 

  

Beste Democraat,  
 
Deze week openen we het nieuwe politieke jaar met Prinsjesdag en de Algemene 
Politieke Beschouwingen. Hier vertelt Rob ons verhaal en laat hij met de Tweede 
Kamerfractie het onmisbare D66-geluid horen. Een nieuwe rol in de oppositie na de 
verkiezingen van november vorig jaar. Dit vraagt ook iets anders van ons als partij 
en vereniging. 
 
Op het congres in april gaven de leden ons een opdracht mee voor de richting van 
de vereniging: zorg voor een wendbare organisatie, een bruisend debat en 
financiële houdbaarheid voor nu en op de langere termijn. Kortom, maak onze 
vereniging klaar voor de toekomst.  
 
In de afgelopen maanden is hard gewerkt aan deze voorstellen. Samen met de 
verschillende partijcommissies (Landelijke Verkiezingscommissie, Landelijke 
Besluitvormingscommissie, Landelijke Financiële Commissie en Geschillencollege), 
de regio’s en veel van de afdelingen komen we nu met een plan dat richting geeft 
aan de door het congres aangenomen Routekaart naar een vereniging van de 
toekomst.  
 
De drie pijlers uit de routekaart krijgen vorm en inhoud op onze aanstaande 
congressen. Op het congres in november presenteren we een nieuw Huishoudelijk 
Reglement en de financiële plannen. Op ons voorjaarscongres in 2025 
concretiseren we de opdracht voor meer debat in onze vereniging.  
 
Het gesprek met velen in onze club maakt duidelijk dat verandering nodig is. Niet 
als doel op zich, maar om te zorgen dat onze organisatie dienstbaar is aan het 
allerbelangrijkste: het wisselen van ideeën voor ons verhaal en het contact met 
mensen in de buurt en in het land. 
 
In november leggen we aan het congres een nieuw Huishoudelijk Reglement voor. 
Hierin vergroten we de leesbaarheid, maken we de boel eenduidiger en schrappen 
we overbodige regels en verplichtingen. Dit geeft lucht en ruimte aan afdelingen en 
regio’s. Hieronder geven we een eerste inkijkje in een aantal belangrijke 
aanpassingen:  
 

• Als Landelijk Bestuur willen we de samenwerking met onze vereniging 
verbeteren en verstevigen. We introduceren daarom een Landelijk 
Bestuursoverleg waar onder andere voorzitters van regio’s en grote 
afdelingen en vertegenwoordigers van thema-afdelingen en netwerken aan 
deelnemen. Samen bespreken en besluiten we daar over zaken die tot nu 
toe op de Landelijke Bestuurstafel lagen, waardoor er meer ruimte is voor 
overleg en inspraak. 

• Het gesprek en debat binnen onze vereniging richten we ook graag anders 
in. In dit kader komen we met een nieuwe kalender voor bijeenkomsten: 
meer flexibiliteit voor Algemene Vergaderingen en meer thematische en 
regionale evenementen.  

• De aangenomen motie en routekaart gaven ons ook de opdracht om te 
komen met hogere kies- en opkomstdrempels, termijnen die meer werkbaar 
zijn en een lijstadvies dat beter geborgd is. Dankzij jullie reacties op onze 



 
 

  

oproep om mee te denken en het advies van de Landelijke 
Verkiezingscommissie kunnen we een voorstel presenteren dat uitvoering 
geeft aan de opdracht en recht doet aan onze tradities en ledendemocratie. 
We zijn en blijven de partij waar het one-person-one-vote-principe voor alle 
besluiten van kracht blijft. 

• Voor een toekomstbestendige en financieel gezonde vereniging ontkomen 
we er niet aan ook op dit vlak stappen te zetten. Na tien jaren zonder enige 
aanpassing verhogen we de minimale contributie naar het prijspeil 2024, 
willen we jaarlijks kunnen indexeren en maken we een einde aan de lokale 
en regionale verschillen in afdracht voor onze politici en bestuurders. 
Tegelijkertijd brengen we de mogelijkheid voor maatwerk dat past bij de 
financiële situatie van onze mensen actiever onder de aandacht. Iedereen 
moet (actief) lid kunnen zijn van onze partij – ongeacht je financiële situatie. 
Niemand mag om financiële redenen worden buitengesloten.  

 
Het congres van 23 november 2024 vindt plaats een jaar na de laatste Tweede 
Kamerverkiezingen en een half jaar na ons aprilcongres waar we de opdracht voor 
een toekomstbestendige vereniging ontvingen. Dankzij vele partijgenoten staan we 
waar we nu staan. Daarmee is de opdracht nog niet volledig volbracht. Op ons 
aanstaande congres zetten we een eerste stap en in het voorjaar van 2025 
stappen we verder. Geleidelijk en in de goede richting.  
 
Als initiatiefnemer voor het recht op begrijpelijke taal moeten we zelf het goede 
voorbeeld geven. We hopen daarom zo duidelijk mogelijk te zijn over ons verhaal. 
In de bijlagen vind je per wijzigingsvoorstel in het Huishoudelijk Reglement een 
toelichting en ook de adviezen van partijcommissies die hieraan ten grondslag 
liggen. 
 
We danken de vele mensen die een bijdrage hebben geleverd aan dit proces en 
aan de inhoud die nu voorligt. Mede namens onze partijgenoten in regio’s, 
(thema)afdelingen en netwerken hopen we dat je de koers steunt en kan 
instemmen met de wijzigingen die voorliggen.  
 
Op 3 en 7 oktober kun je online deelnemen aan een gesprek over deze voorstellen. 
Mocht je dan nog vragen of opmerkingen hebben, weet je ons te vinden. 
D66 is nodig in deze tijd. Als hoopvol en redelijk alternatief. Laten we D66 daarom 
samen klaar en sterk maken voor de toekomst. 
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